
 
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2013 

z przebiegu XXVI Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
odbytej w dniu 7 marca 2013 r. o godz. 10.00  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 
 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy      - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta     - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy     - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 
− Radca Prawny     - Marianna Frąckowiak 
− radny powiatu     - Teodor Grobelny 
− kierownicy referatów i jedn. organizac. - zg. z załączoną lista obecności 
− Sołtysi Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego – 

Halina Czabańska 
− Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie  - Grzegorz Fengler 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Maciej Bierła 

 
Proponowany porządek obrad: 
    
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie protokołu z obrad  XXV Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Jaraczewo. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności odbierany od 
właścicieli nieruchomości na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i ich zagospodarowania w zamian 
za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 
terenu części wsi Jaraczewo. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy           
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Jaraczewo na lata 2013- 2016”. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy 
Jaraczewo, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
15. Informacja o stanie bezrobocia w gminie Jaraczewo. 
16. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne głosy.  



19. Wnioski.  
20.  Zakończenie sesji. 
 

1. Otwarcie. 
 
 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXVI Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy         
15 radnych. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  
 Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący  Rady  zwraca się z pytaniem czy są 
uwagi do proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali  z  zawiadomieniem o sesji lub 
wnioski o zmianę porządku obrad. Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono żadnych 
uwag.  
  

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady zwraca się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego 
protokołu. 
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha informuje, że po zapoznaniu się z  protokołem z przebiegu XXV 
Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 31 stycznia 2013 r. nie  wnosi uwag.  
Radni również nie wnieśli uwag do sporządzonego protokołu. 
 Po przeprowadzonym głosowaniu za przyjęciem protokołu z obrad XXV Sesji  głosowało 
15 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie.- bez czytania.  
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXV Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXV 
Sesji Rady Gminy w dniu 31 stycznia 2013 r. , stanowiące załącznik do niniejszego protokołu 
składa Zastępca Wójta.  
Ponieważ do złożonego sprawozdania  nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte. 
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

 Sprawozdanie z pracy Wójta przedstawia Wójt Gminy - Dariusz Strugała. Sprawozdanie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 14.02.2013 Wójt uczestniczył w spotkaniu wójtów i burmistrzów Powiatu Jarocińskiego. 
Spotkanie odbyło się w Urzędzie Gminy Jaraczewo  Spotkania te mają zostać reaktywowane, mają 
to być spotkania sztabowe, gdzie omawiane będą najważniejsze problemy powiatu. Na 
zorganizowanym spotkaniu Starosta Jarociński wyszedł z projektem utworzenia Miejskiego 
Obszaru Strefy Jarocińskiej. Ma to być obszar wspólnego pozyskiwania środków unijnych. Środki z 
WRPO będą trafiały na projekty dotyczące nie jednej gminy, w związku z czym gminy w celu ich 
realizacji będą musiały się łączyć. Dotyczy to m.in. połączeń drogowych. Taki twór jest konieczny 
żeby aplikować o środki zewnętrzne. 
 27.02. 2013 roku Wójt uczestniczył również w Walnym Zgromadzeniu członków Lidera 
Zielonej Wielkopolski. Informuje zebranych, że jako Gmina kilka małych projektów zostało 
zrealizowanych z Lidera Zielonej Wielkopolski. Wskazuje, że w tym stowarzyszeniu Gmina 
Jaraczewo ma również swoich przedstawicieli. Wskazuje, że na odbytym Walnym Zgromadzeniu 
gmina zdecydowała się zmienić funkcje członków już przynależących. Informuje radnych, że Pani 
Olga Kaczmarek została członkiem zarządu, Katarzyna  Borowczyk jest w radzie stowarzyszenia, 
Katarzynę  Zapasińską jako członka komisji rewizyjnej zastąpił Roman Skrzypczak. Dotychczas 



działające osoby zostały wymienione na inne i jest to: Jerzy Jakubowski. Gro środków będzie przez 
to Stowarzyszenie wydatkowane od nowego rozdania. 
Do złożonego sprawozdania  nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte. 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

 Głos zabiera radny Edmund Kowalczyk. Pytanie dotyczy miejscowości Parzęczew w świetle 
okręgów wyborczych. W tej sprawie zostało złożone pismo  a radnego interesuje czy we wszczętej 
sprawie coś się zmieniło ( pytania mieszkańców).  
Drugie pytanie radnego dotyczy obwodów głosowania. Zdaniem radnego mieszkańcy Parzęczewa 
twierdzą, że na trzy sołectwa to Parzęczew będzie największą wsią sołecką z nową świetlicą 
wiejską i w związku z tym czy nie będzie można przeprowadzić głosowania na terenie neutralnym. 
 Głos zabiera radna Zofia Wiśniewska. Pytanie dotyczy  naprawy oznakowania wodociągów.  
 Głos zabiera radny Roman Matuszak w sprawie udzielenia informacji na temat tego co się 
dzieje w ZGO w Witaszyczkach. 
Przewodniczący Rady stwierdza, że nie ma więcej pytań, a odpowiedź na skierowane pytania  
zostanie udzielona w dalszej części obrad sesji. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Jaraczewo. 

 
 Projekt uchwały, zgodnie z informacją Przewodniczącego Rady głosowany był na 
posiedzeniu wspólnym komisji rady. 
 Głos zabiera Zastępca Wójta. Informuje, że w sprawie tej uchwały potrzebna jest opinia 
Inspektora Sanitarnego. Po przegłosowaniu projektu uchwały na komisjach wystąpiono z pismem o 
zaopiniowanie. Opinia wydana jest opinią pozytywną. 
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała podjęta jednogłośnie Uchwała Nr XXVI/147/2013 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru  metody opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był szczegółowo 
przeanalizowany na posiedzeniu połączonych komisji rady.  
 Głos zabiera radny Kowalczyk. Wskazuje, że do chwili obecnej śmieci były zbierane w 
wiadomy dla każdego sposób i pobierane były znane każdemu opłaty. Wskazuje, że firmy 
wywożące śmieci płaciły 190 zł  w ZGO i nie było sprzeciwów. Radny informuje, że dodatkowe 
koszty w postaci opłat za wysyłki listów i inne obciążą osoby płacące i w związku z tym proponuje 
żeby opłaty za śmieci zbierała ta osoba, która w KZB zbiera opłatę za wodę. Uważa, że zgodnie z 
jego opcją koszty opłat za śmieci w takiej sytuacji uległyby pomniejszeniu o ok. 10%. Dewaguje na 
temat tego, że ustawa śmieciowa najbardziej uderza w rodziny wielodzietne i rolników. Wskazuje, 
że rolnik nawet nie może skorzystać z pomocy społecznej. W związku z wymienionymi przez siebie 
argumentami radny informuje zebranych, że będzie głosował przeciw tej uchwale.  
 Głos zabiera Wójt Gminy. Informuje zebranych, że nie będzie rozważał podniesionych przez 
radnego argumentów za i przeciw  i wskazuje, że to on jako kierownik jednostki będzie odpowiadał 
za całość prowadzonej przez gminę polityki śmieciowej. Zadaniem Wójta po policzeniu kosztów na 
nowo do tej uchwały i tak zabraknie środków finansowych na realizację tego zadania ale zabraknie 
mniej jak przy 6 złotych.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 



Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 6  radnych,       
5 głosów przeciwnych,  4 głosy wstrzymujące.  
Uchwała Nr XXVI/148/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności 
odbierany od właścicieli nieruchomości na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 
powstają odpady komunalne. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały  był szczegółowo 
omówiony  na posiedzeniu połączonych komisji  rady.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XXVI/149/2013 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 Zgodnie z informacją Przewodniczącego Rady, projekt powyższej uchwały został 
zaopiniowany na posiedzeniu połączonych  komisji rady.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XXVI/150/2013 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
  

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 
posiedzeniu połączonych komisji rady.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XXVI/151/2013 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i ich 
zagospodarowania w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był szczegółowo przeanalizowany 
na posiedzeniu połączonych komisji rady.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała podjęta jednogłośnie.  Uchwała Nr XXVI/152/2013 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 Po głosowaniu nad poprzednimi uchwałami o zabranie głosu prosi radny Roman Matuszak. 
Przewodniczący Rady udziela mu głosu. 
Radny prosi w stosunku do przeprowadzonego głosowania nad uchwałami „śmieciowymi”o 
przedstawienie po upływie pół roku funkcjonowania gospodarki śmieciowej rzetelnej kalkulacji. 
Zwraca się do tych radnych, którzy głosowali przeciw tym stawkom, żeby się później zastanowili 
jak trzeba będzie dołożyć pieniądze – z czego dołożyć. 



Brakujące środki proponuje dołożyć z funduszy przeznaczonych na inwestycje w ich wsiach. 
Głos w odniesieniu do podjętych uchwał zabiera radna Ilona Smolarek. Wskazuje, że 1 marca na 
posiedzeniu połączonych komisji rady wiele mówiono o gospodarce śmieciowej. Apeluje, aby po 
pół roku , tak jak deklarował Wójt na posiedzeniu Komisji, spróbować wrócić do ponownej analizy, 
gdyż należy zwrócić uwagę na sytuacje rodzin  najuboższych i podjąć uchwałę, która wspomoże te 
rodziny.  
Głos zabiera również Wójt Gminy, zastanawia się po co robić komisje skora radni nie dotrzymują 
podjętych na komisjach ustaleń,dziękuje wszystkim, że te uchwały przeszły.  
Wójt informuje, że opłaty uzyskane z tego systemu będzie można zobaczyć na oddzielnym koncie, 
gdzie wyszczególniony będzie każdy element składający się na daną kwotę. Podkreśla, że radni nie 
chcieli, aby  pójść w ulgi i obniżenia opłat dla najuboższych ( i słusznie) ,skoro  nie został ustalone 
poziom zbieralności za śmieci i kto może płacić, a kto nie może.  Wójt zgodnie z podjętymi już 
wcześniej ustaleniami informuje, że jeżeli taka grupa zostanie ustalona, to dla niej będzie można 
obniżyć koszty ( po kilku miesiącach funkcjonowania systemu). Wskazuje jednak, że jeżeli jednym 
da się ulgi to pozostali za te udzielone ulgi będą musieli zapłacić. Wprowadzenie ulg spowoduje 
wzrost opłat dla pozostałych mieszkańców.  
Informuje, że system będzie cały czas monitorowany. Jeżeli cokolwiek w systemie będzie źle 
funkcjonować to odpowie za to Wójt wraz z pracownikami urzędu i prosi, żeby nie wskazywać kto 
ma zbierać opłaty.  
Głos zabiera radna Zofia Wiśniewska w sprawie tego kiedy będą dostępne deklaracje śmieciowe. 
Przewodniczący Rady odpowiada, że po  wejściu w życie uchwały.  
 Wójt informuje, że umowy z dotychczasowym odbiorcą śmieci musi sobie każdy 
mieszkaniec pilnować indywidualnie. Taki wzór będzie dostępny na stronie internetowej Urzędu 
Gminy Jaraczewo i każdy mieszkaniec będzie mógł sobie wypełnić.  
Wskazuje, że firmy mają różne terminy wypowiedzeń umów i są to 3 miesięczne i 1 miesięczne. 
Najlepiej wypowiedzieć 3 miesiące wcześniej.  
Głos zabiera również radny Tomasz Twardowski  wskazując co do wypowiedzenia umowy, które 
pojawiło się już na stronie internetowej, podkreśla, że we wzorze powinna znaleźć się data „... 
wypowiadam umowę z dniem 30 czerwca...”., ponieważ ludzie mają z tym problem, nie wiedzą czy 
1 lipca, czy 30 czerwca. Prosi o stanowisko w tej sprawie  radcy prawnego. 
Radca Prawny – Marianna Frąckowiak  odpowiada, iż umowy powinno się wypowiadać ze 
skutkiem na dzień 30 czerwca.  
Głos zabiera radny Edmund Kowalczyk. Wskazuje, że do tego czasu firmy, które wywoziły śmieci 
prowadziły całą biurokrację i źle się nie miały, a w tej chwili ustawa narzuca na gminę bardzo dużą 
biurokrację. 
Głos zabiera radna Barbara Pielucha. Wyjaśnia radnemu Romanowi Matuszakowi, że system 
śmieciowy jest to zamknięty budżet a inwestycje idą z podatków mieszkańców ( nie w zależności 
od tego kto będzie płacił za śmieci). Będzie nadal utrzymywała za tym, żeby stawki za śmieci były 
jak najniższe, gdyż rolnicy ( niestety) nie udadzą się do opieki społecznej o jakiekolwiek pieniądze, 
bo nigdy nie otrzymają.  
Wójt mówi, że też chciałby, żeby stawki były jak najniższe tylko chodzi o to, żeby zbilansować 
system. Zaznacza, że będziemy dążyć do tego, żeby te stawki były  jak najniższe. . 
Wójt rozumie, że ten tema budzi emocje, gdyż jest to nowość. Zaznacza, że będziemy musieli się 
uczyć z rok jak nie dłużej, zanim będziemy mieli pełną wiedzę na temat  systemu, który  byłby 
najlepszy w naszej gminie.  
Głos zabiera radny Tomasz Twardowski informując. Radny nie rozumie dlaczego jest ta dyskusja 
skoro została przegłosowana wyższa stawka. Uchwała została przegłosowana „Za” i zdaniem 
radnego dyskusja jest bezpodstawna.  
 W tym momencie Przewodniczący Rady zamyka dyskusje i przystępuje do kolejnego 
punktu porządku obrad.  
 
 



 
 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Jaraczewo. 

  
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały został szczegółowo 
omówiony na posiedzeniu połączonych komisji rady . 
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała podjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XXVI/153/2013 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Jaraczewo 
na lata 2013 – 2016” . 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały również został omówiony na 
posiedzeniu połączonych komisji rady.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  
Uchwała nr XXVI/154/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze 
Gminy Jaraczewo, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały  był omówiony na posiedzeniu 
połączonych komisji rady.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad  projektem uchwały. Po przeprowadzonym 
głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 
głos wstrzymujący.  
Uchwała Nr XXVI/155/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
W tym miejscu Przewodniczący Rady informuje radnego Kowalczyka, w odniesieniu do zadanego 
przez niego w punkcie 5 pytania, że na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze świetlicy w Parzęczewie, a 
uchwała jest podejmowana dziś.  
 
W tym momencie Przewodniczący Rady ogłasza 15 minutową  przerwę w obradach (do 
godz.11.00). 
 

15. Informacja o stanie bezrobocia w gminie Jaraczewo. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego głos zabiera dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie 
Pan Grzegorz Fengler. 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Podkreśla, że Gmina Jaraczewo w bardzo dużym stopniu korzysta ze środków na dofinansowanie 
robót publicznych. 
Informuje o krytycznej sytuacji w firmie Biernacki, gdzie prawdopodobnie będą zwolnienia 
grupowe- około 600 osób. 



Głos zabiera radny Matuszak. Największe bezrobocie dotyka ludzi młodych do 25 lat, proponuje 
żeby promować ludzi nie zarejestrowanych w Urzędzie Pracy, nie dawać zasiłków osobom nie 
mogącym znaleźć pracy, a tym którzy tą pracę po szkole znajdują.  
Dyrektor PUP informuje, że w ubiegłym tygodniu był na spotkaniu z podsekretarzem stanu            
J. Mieciną i takie samo pytanie padło z Sali, ale to nie PUP-y są organami uchwałodawczymi, te 
instytucje mogą tylko pomagać osobom podejmującym pracę np. poprzez zwrot kosztów dojazdu. 
Z pytaniem zwraca się radny Kowalczyk. Interesuje go brak programów dla osób do 49 roku życia, 
bo osoby po 50 roku życia są objęte programami. Dyrektor PUP informuje radnego, że programy 
nakierowane są na osoby do 30 roku życia i po 50 roku życia. 
W aspekcie prowadzonych szkoleń przez PUP-y głos zabiera radna Wiśniewska, pytając jaki jest 
odsetek zatrudnienia po przeprowadzonych szkoleniach. Dyrektor PUP informuje, że od 2 lat 
szkolenia odbywają się tylko pod potrzeby pracodawców, a po zakończeniu szkolenia pracodawca 
ma obowiązek zatrudnienia na pół roku taką przeszkoloną osobę. 
 Głos zabiera radna Ilona Smolarek. Odnosi się do korzystania przez Gminę Jaraczewo z 
środków publicznych. Pyta na ile etatów dla bezrobotnych wystarczy środków. Czy zatrudnienie to 
będzie jednorazowo pół roku, czy będzie to wiosna, a potem druga tura zatrudnienia – lato – jesień.  
Jakie środki finansowe są przeznaczone na finansowanie bezrobotnych niepełnosprawnych. 
W dniu dzisiejszym dyrektor podpisywał umowę na 2 mln złotych na zatrudnienie w gminach, po 
robotach publicznych PUP będzie negocjował zatrudnienie tych osób z robót publicznych w 
gminach na jakiś okres czasu. 
Jeżeli chodzi o osoby niepełnosprawne to PUP jako urząd stara się pomagać tym osobom, 
współpracuje również z organizacjami, które aktywują osoby niepełnosprawne zawodowo.  
Dyrektor wskazuje, że na dzień dzisiejszy PUP będzie mógł sfinansować na pewno 5 etatów dla 
robót publicznych na terenie gminy Jaraczewo.  
 Głos zabiera radny Matuszak i pyta jaka jest pomoc Urzędu Pracy skierowana dla 
pracodawców zatrudniających bezrobotnych. Dyrektor informuje, że na utworzenie stanowiska są 
przeznaczane środki finansowe, jak również na utworzenie kolejnego. To jest kwota 20 tys zł na 
jedno miejsce pracy. W przypadku prac interwencyjnych następuje refundacja wynagrodzenia co 
drugi miesiąc. Przypadku stażu – umowy pracodawca nie jest w tym okresie związany żadnymi 
kosztami dopiero po zakończeniu umowy ma obowiązek zatrudnić stażystę.  
 Głos zabiera Zastępca Wójta Gminy Jaraczewo Pan Stanisław Andrzejczak. Składa 
podziękowania dyrektorowi PUP i jego pracownikom za bardzo dobrą współpracę z Gminą 
Jaraczewo. Podkreśla, że ceni sobie współpracę z PUP-em.  
Za dobrze układająca się współpracę dziękuje również Przewodniczący Rady Gminy Jaraczewo. 
 

16. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
Przewodniczący Rady deklaruje, że będzie uczestniczył w spotkaniach Lidera Zielonej 
Wielkopolski, gdyż jest to bardzo ważne. Podjęte wnioski i informacje, Przewodniczący będzie 
przekazywał radnym na bieżąco.  

 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 
 

 Na interpelację w zakresie okręgów, złożoną przez radnego Kowalczyka, odpowiedzi 
udziela Zastępca Wójta Gminy Jaraczewo. Po podjęciu przez Radę Gminy uchwały o podziale 
gminy na okręgi wyborcze nie wpłynęła żadna odpowiedź od Komisarza Wyborczego w 
Kaliszu, informuje, że wie o złożonej skardze na podział gminy na okręgi wyborcze, jednak do 
tej pory nie ma żadnej odpowiedzi w związku z czym istnieje domniemanie, że okręgi podjęte 
uchwałą zostały przez Komisarza zaakceptowane. Ta grupa która składa skargę do Komisarza 
odwołała się również do Państwowej Komisji Wyborczej, ale i w tym temacie brak jest 
jakiejkolwiek informacji zwrotnej. 



W odniesieniu do podziału gminy na obwody głosowania, to zdaniem Zastępcy nie musi już 
udzielać odpowiedzi, gdyż sprawa ta została przesądzona poprzez dzisiejsze głosowanie i 
przyjęta prawie jednogłośnie. Na dzień dzisiejszy nie można zrobić obwodu głosowania w 
miejscowości Parzęczew, gdyż Kodeks Wyborczy mówi, że w okresie 3 miesięcy od podjęcia 
uchwały o podziale gminy na okręgi wyborcze rada gminy musi podjąć uchwałę o obwodach 
głosowania. I nie można zrobić obwodu głosowania w Parzęczewie, a w miejscu siedziba 
wpisać- wybudowana w przyszłości świetlica wiejska. Dodatkowo został utworzony szósty 
okręg wyborczy w miejscowości Wojciechowo, żeby odciążyć obwód jaraczewski, który był 
największym obwodem głosowania. 
Informuje, że od uchwały o podziale na obwody zgodnie z Kodeksem Wyborczym w terminie 5 
dni od dnia podania do publicznej wiadomości można zgłosić skargę.  
W odpowiedzi na zapytanie radnego Matuszaka w aspekcie ZGO w tej chwili p.o. prezesa jest 
Krzysztof Gieborowski (ogłoszony został konkurs  na nowego prezesa). 87 mln zostało 
przyznane na budowę tej nowoczesnej instalacji. Zastępca informuje, że 4 gminy nie wpłaciły 
złotówki udziału do ZGO, jednak Burmistrz Jarocina zobowiązał rady do tego, aby w 
najbliższych dniach podjęły uchwały zmieniające Wieloletnią Prognozę Finansową i zobowiązał 
się do wpłaty środków pieniężnych.  
Na dzień dzisiejszy w spółce zatrudnionych jest 108 pracowników, a po uruchomieniu nowej 
instalacji szacunkowo ma przybyć około 100 miejsc pracy.  
Radny Kowalczyk „…nie bardzo…” rozumie dlaczego jest powołany nowy p.o. prezesa a 
wyręcza go wiceburmistrz, czy nowy p.o. nie jest w temacie? 
Odpowiedzi udziela Zastępca Wójta i informuje radnego, ze najprawdopodobniej pełniący 
obowiązki prezesa dopiero się wdraża w zadania czekające na prezesa, a wiceburmistrz na 
chwilę obecną jest bardziej wtajemniczony w prowadzenie spółki.  

 
18. Wolne głosy. 
 
 Głos zabiera radny Stangret. Pytanie dotyczy zbiornika retencyjnego, który miał powstać 
pomiędzy Jaraczewem, a Wojciechowem.  
 Głos zabiera sołtys wsi Parzęczew Pan Nowak. Pytanie dotyczy złożonego pisma, pyta czy 
nie ma obowiązku udzielania odpowiedzi, bo jego zadaniem jakiś termin obowiązuje. Ma 
prośbę by w tej kwestii wypowiedział się radca prawny- ile dni ma upłynąć od złożenia do 
odpowiedzi.  
 Głos zabiera sołtys wsi Wojciechowo Pani Roszak. Pytanie kierowane jest do dyrektora 
KZB i dotyczy awarii która miała miejsce 15.02.2013 roku, a dopełniając tego w jakiej jakości 
po tej awarii została puszczona woda. Zdaniem sołtysa nie nadawała się do użytku. Sołtys pyta 
czy po takich awariach odpuszczanie wody nie należy do KZB, tak by woda nadawała się do 
picia. Podkreśla, że mieszkańcy są zbulwersowani.  
Zarzuca się, że również system powiadamiania o różnych awariach i zdarzeniach w tym 
wypadku nie zadziałał.  
 Głos zabiera dyrektor KZB. Informuje, że awaria była poważna. Podkreśla, że woda poszła 
w sieć i operatorzy ją spuszczali, ale nie da się całej wody spuścić. Tłumaczy mechanizm 
spadku ciśnienia i jego powrotu do normy.  
W odniesieniu do powiadomienia i systemu, wskazuje że KZB korzysta z tego systemu, ale była 
to awaria nagła i nie wiedzieli, kiedy zostanie ona usunięta. Trudno podać było godzinę 
puszczenia wody do sieci. 
W odniesieniu do pytania dotyczącego zbiornika odpowiedzi udziela Wójt Gminy. W tym 
aspekcie działo się wiele, ta sprawa skończyła się nowym raportem oddziaływania na 
środowisko. Po 5 dni ma być wydawane pozwolenie na budowę i to też jest prawne zabranie 
ziemi pod ten zbiornik. Wycenę ziemi można przyjąć lub zaskarżyć w sądzie i na tej drodze w 
pozwie zbiorowym zażądać innej ceny.  
 W kwestii wezwania do usunięcia naruszenia prawa odpowiedzi udziela radca prawny. 



Podkreśla, że składając takie wezwanie osoby muszą mieć interes prawny, a samo naruszenie 
musiało wystąpić. Informuje, że nie można zaskarżać uchwał dotyczących okręgów i obwodów 
wyborczych- zgodnie z nową linią orzecznictwa, ten tryb zaskarżania jest przewidziany w 
kodeksie wyborczym poprzez Komisarza Wyborczego i Państwową Komisję Wyborczą. Jeżeli 
rada milczy, to na milczenie w terminie 2 miesięcy można wnieść skargę, jednak ten tryb w 
odniesieniu do okręgów i obwodów podlega zupełnie innemu trybowi skargowemu.  
 
 Sprawozdanie z przeprowadzonych postępowań przetargowych składa Sekretarz Gminy 
Jaraczewo. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
 W dniu 29.01.2013 roku do rady wpłynęło pismo Pani Wiesławy Krausy. Przewodniczący 
Rady odczytuje pismo dotyczące możliwości powstania elektrowni wiatrowych. Odczytuje 
również treść pisma mieszkańców wsi Cerekwica i Rusko z dnia 26 lutego 2013 r. Jest to protest 
mieszkańców przeciwko budowie elektrowni wiatrowej w najbliższej ich okolicy . Wymienione 
pisma zostaną przekazane  radnym.  
Kolejne pismo złożone zostało przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno 
Administracyjnego Szkół w Jaraczewie Jerzego Jakubowskiego w sprawie wynagrodzenia na 
poszczególnych stopniach awansu nauczycielskiego w szkołach gminy Jaraczewo. 
Przewodniczący wnioskuje, aby tą sprawę omówić na komisji właściwej – Komisji Oświaty, 
Kultury i Spraw Socjalnych.  
Kolejne pismo, które odczytuje Przewodniczący Rady, to zaproszenie na III charytatywny 
Turniej Tenisa Stołowego Radnych. W ramach akcji „Wesołych Ogrodników”. Turniej 
organizowany jest przez Radnych Rady Miejskiej w Jarocinie wraz z Fundacją „Ogród Marzeń”  
( odbędzie się w dniu 23 marca 2013 r. w Jarocinie o godz. 9.00). Przewodniczący informuje, że 
zaproszenie na turniej zostanie przekazane Komisji Oświaty,Kultury i Spraw Socjalnych.  
 
Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo w kwestii wiatraków. Informuje, że to wcale nie jest tak, 
że 216 mieszkańców Cerekwicy nie chce wiatraków. Wójt informuje, że gmina nie 
opowiedziała się za budową wiatraków, jeżeli ktoś składa wniosek o inwestycję, to gmina musi 
nadać jej odpowiednią drogę administracyjną i tak się stało i w tej sprawie. Gmina w tej kwestii 
nie podjęła żadnych decyzji. W studium są określone różne możliwości inwestycji i tu trzeba 
przyjąć tereny pod inwestycję.  

 
19. Wnioski. 

 
 W tym punkcie następuje głosowanie nad wnioskiem  Przewodniczącego Rady , by 
złożonym przez dyrektora GZEAS pismem zajęła się na swoim posiedzeniu Komisja Oświaty i 
poinformowała o tym na sesji rady. 
Za przyjęciem wniosku było 14 radnych przy 1 głosie wstrzymującym.  
 

20. Zakończenie sesji. 
 
 
 W związku z wyczerpaniem  porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 12.00 zakończył XXVI Sesję Rady Gminy Jaraczewo.  
 
 
Jaraczewo, 8 marca 2013 r.  
 
Protokół sporządził:      PRZEWODNICZĄCY RADY 
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